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Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci Krzysztofa Kwiatkowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Art. 125 i 126 kodeksu postêpowania cywilnego teoretycznie daj¹ stronom mo¿liwoœæ sk³adania

pism procesowych drog¹ elektroniczn¹. W praktyce takiej mo¿liwoœci nie ma. Powodem tego jest bez
w¹tpienia brak stosownych aktów wykonawczych.

Zgodnie z §4 art. 125 kodeksu postêpowania cywilnego minister sprawiedliwoœci zobowi¹zany jest
do okreœlenia w rozporz¹dzeniu szczegó³owych zasad i terminu wprowadzenia techniki informatycznej;
warunków, jakim powinny odpowiadaæ informatyczne noœniki danych, na których maj¹ byæ wnoszone
pisma procesowe; trybu odtwarzania danych na nich zawartych oraz sposobu ich przechowywania i za-
bezpieczania, uwzglêdniaj¹c stan wyposa¿enia s¹dów w odpowiednie œrodki techniczne i poziom rozwo-
ju technik informatycznych.

Od wprowadzenia w ¿ycie omawianego przepisu min¹³ ponad rok, a rozporz¹dzenie nadal nie zosta³o
wydane.

Rozwój techniki poci¹ga za sob¹ koniecznoœæ tworzenia nowych œrodków komunikowania siê. W tym
celu wprowadzono mo¿liwoœæ wnoszenia pism procesowych na informatycznych noœnikach danych al-
bo drog¹ elektroniczn¹, czyli za pomoc¹ systemu teleinformatycznego. Niestety konstrukcja odnosz¹ca
siê do wnoszenia pism na elektronicznych noœnikach ma jedynie charakter ramowy. Niezbêdne s¹ prze-
pisy reguluj¹ce taki tryb wnoszenia pism procesowych wydane przez ministra sprawiedliwoœci w drodze
odpowiedniego rozporz¹dzenia.

W toku prac legislacyjnych Polskie Towarzystwo Informatyczne zg³osi³o uwagi co do proponowanej
treœci art. 125 §4 k.p.c., wskazuj¹c, ¿e delegacja nie odnosi siê do kwestii kszta³tu pism w sensie infor-
matycznym. Konieczne jest wskazanie m.in. regu³ tworzenia metadanych umieszczanych w takich do-
kumentach. Polskie Towarzystwo Informatyczne proponuje równie¿, by delegacja ustawowa
wskazywa³a na koniecznoœæ kierowania siê kompatybilnoœci¹ rozwi¹zañ teleinformatycznych z roz-
wi¹zaniami przyjmowanymi w innych sferach publicznych.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z uprzejm¹ proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na pyta-
nie, czy planowane jest wydanie odpowiedniego rozporz¹dzenia dotycz¹cego zasad i terminu wprowa-
dzenia techniki informatycznej; warunków, jakim powinny odpowiadaæ informatyczne noœniki danych,
na których pisma procesowe maj¹ byæ wnoszone; trybu odtwarzania danych na nich zawartych oraz
sposobu ich przechowywania i zabezpieczania, uwzglêdniaj¹c stan wyposa¿enia s¹dów w odpowiednie
œrodki techniczne i poziom rozwoju technik informatycznych.

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




